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Предметом исследования стали новые нормы Конституции Российской Федерации, регулирующие местное само-

управление. Представлен их анализ с позиций дальнейшего развития отношений органов местного самоуправления с 

органами государственной власти. Затронуты дискуссионные вопросы о конституционном закреплении усиления вли-

яния государства на муниципальных должностных лиц через открывшуюся Конституцией возможность участия орга-

нов государственной власти в их назначении и освобождении от должности. Высказаны предложения об урегулирова-

нии отдельных проблемных вопросов в федеральном законодательстве.

Ключевые слова: дополнения в Конституцию Российской Федерации, местное самоуправление, государственная 

власть, взаимодействие.

On the Interference of the Government with the Affairs of Local Self-Government

Mikheev Denis S.
Professor of the Department of Constitutional and Administrative Law of the Mari State University

LL.D.

The subject of the research is the new norms of the Constitution of the Russian Federation that regulate local self-government. 

Their analysis is presented from the standpoint of the further development of relations between local self-government bodies and 

state authorities. Discussion questions about the constitutional consolidation of the strengthening of the state’s influence on 

municipal officials through the possibility of participation of public authorities in their appointment and dismissal from office, 

which was opened by the Constitution, were touched upon. Suggestions were made on the settlement of certain problematic issues 

in federal legislation.
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